
 
TAMMELAN KUNNAN TALOUDELLINEN KANTOKYKY: YHTENÄISKOULUN RAHOITUS 
   
KHALL 11.10.2021 § 286  
  
 

Kunnanvaltuuston päätöksen mukaisesti uuden yhtenäiskoulun suunnit-
telua on jatkettu. Suunnittelun edetessä tulevia käyttäjäryhmiä on osal-
listettu suunnitelmien arvioinnissa. Saadun palautteen perusteella suun-
nitelmia on jalostettu käyttäjäryhmien tarpeita paremmin vastaaviksi. 
 
Rakentamisen yleinen hintataso on noussut maailman laajuisesti ja tar-
vikkeissa on ilmennyt hetkittäin suoranaista pulaa. Kunnan edunvalvo-
jana toimiva rakennuttajakonsultti on tehnyt päivitetyn tavoitehinta -arvio 
laskelman. Laskelman pohjana käytettiin jalostettua arkkitehtisuunnitel-
maa ja rakentamisessa yleisesti käytettyä Haahtela -indeksiä, joka ku-
vaa tarjoushintatason kehittymistä. Uuden yhtenäiskoulun tarveselvityk-
sen aikana Haahtela -indeksi oli 93,0. Kesäkuussa 2021 indeksi oli 
noussut 97,5. Nousun myötä tavoitehintaan on tullut lisäystä noin 600 
000 euroa. 
 
Kokonaisuudessaan kustannusarvio on noussut tarveselvityksestä noin 
2 miljoonaa euroa, ollen kesällä 2021 noin 14 miljoonaa euroa. Koska 
kustannusarvio on noussut merkittävästi alkutilanteesta, kunta on teet-
tänyt Inspira Oy:llä talouden painelaskelman. Laskelmassa arvioidaan 
kolmen eri vaihtoehdon taloudellisia vaikutuksia kunnan tulevaisuudelle. 
Jokainen tarkastelussa mukana oleva vaihtoehto stressaa kunnan ta-
loutta. Päätös kokonaan uuden yhtenäiskoulun rakentamisesta tulee 
perustua toiminnallisuuteen eli mikä vaihtoehdoista vastaa parhaiten 
kunnan tulevaa tarvetta, kun tarkastelussa on mukana oppilasennuste, 
palveluiden painopisteen siirtyminen lapsista ja nuorista aikuisiin ja se-
nioreihin sekä kunnan talous. 
 

Liite: Tammelan kunnan taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus 
19.8.2021 / Inspira 

 
Lapsivaikutusten arviointi (Kvalt 60 §, 23.9.2019) 

Päätöksen lapsivaikutukset: Ei 
 
Valmistelija: Kunnanjohtaja Kalle Larsson, puh. 0400 695 679. 
 
Päätösehdotus: Kunnanhallitus päättää vastaanottaa ja hyväksyä Inspira Oy:n laatiman 

Tammelan kunnan taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus -
raportin sekä esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto merkitsee selvi-
tyksen tietoonsa saatetuksi. 

 
Käsittely kokouksessa: Heikki Vainio ehdotti ja Maija-Stiina Rahkonen kannatti, että Kunnan-

hallitus päättää vastaanottaa Inspira Oy:n laatiman Tammelan kunnan 
taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus -raportin sekä esittää 
kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää suunnittelun loppuunsaatta-
misesta 12,5 m€:n kustannusarviossa ja että selvitetään uusimman 
osan säilyttämisvaihtoehto ja vaikutus uudisrakennuksen 
kustannusarvioon. 
 



Simo Pärssinen ehdotti neuvottelutaukoa. Puheenjohtaja määräsi neu-
vottelutauon, joka pidettiin klo 17:24 – 17:28. 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyk-
senä. Toimitetussa äänestyksessä kunnanjohtajan päätösehdotus sai 
kolme ääntä (Jenni Rauhaniemi, Simo Pärssinen ja Manu Alarto) ja 
Heikki Vainion tekemä ja Maija-Stiina Rahkosen kannattama ehdotus 
sai neljä ääntä (Eero Pura, Heikki Vainio, Maija-Stiina Rahkonen ja Ka-
tariina Suutela). Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus päätti äänin 4-
3 Heikki Vainion tekemän ja Maija-Stiina Rahkosen kannattaman ehdo-
tuksen tulleen kunnanhallituksen päätökseksi. 

 
Päätös:  Kunnanhallitus päätti vastaanottaa Inspira Oy:n laatiman Tammelan 

kunnan taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus -raportin sekä 
esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää suunnittelun 
loppuunsaattamisesta 12,5 m€:n kustannusarviossa ja että selvitetään 
uusimman osan säilyttämisvaihtoehto ja vaikutus uudisrakennuksen 
kustannusarvioon. 

 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Manu Alarto ja kunnanjohtaja Kalle Larsson 
ilmoittivat jättävänsä eriävän mielipiteen, jotka liitetään pöytäkirjaan. 

 
KVALT 25.10.2021 § 73    
270/02.05.02/2021    
  
 
Päätösehdotus: Kunnanvaltuusto päättää suunnittelun loppuunsaattamisesta 12,5 m€:n 

kustannusarviossa ja että selvitetään uusimman osan 
säilyttämisvaihtoehto ja vaikutus uudisrakennuksen kustannusarvioon. 

 
Käsittely kokouksessa: 
 
  Puheenvuorojen aikana esitettiin kaksi vastaesitystä. 
   

Kokoomuksen, Kristillisdemokraattien, Perussuomalaisten ja Vihreiden 
valtuustoryhmät esittivät, että  
1. valtuusto päättää merkitä tiedoksi Inspira Oy:n laatiman Tammelan 
kunnan taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus -raportin  
2. ja, että yhtenäiskoulun suunnittelua jatketaan valtuuston 
lainvoimaisen päätöksen mukaisesti eli kokonaan uuden koulun 
rakentamiseksi ilman nyt asetettavaa hintakattoa.  
 
SDP:n valtuustoryhmän esittivät, että Kunnanvaltuusto päättää 
suunnittelunloppuunsaattamista 14 milj. euron kustannusarviossa ja 
että selvitetään uusimman osan säilyttämisvaihtoehto ja vaikutus 
uudisrakennuksen kustannusarvioon. 

 
Puheenjohtaja totesi, että on jätetty kaksi vastaesitystä ja että 
kokouksessa pidetään neuvottelutauko. Tauko pidettiin kello 19:58 – 
20:08. 
 
Kokoustauon jälkeen valtuutettu Pärssinen pyysi puheenjohtajalta 
puheenvuoroa, puheenjohtaja myönsi puheenvuoron. Pärssinen ilmoitti 
aiemman ryhmien tekemän vastaesityksen täydennyksestä, kuulumaan 



seuraavasti 1. valtuusto päättää merkitä tiedoksi Inspira Oy:n laatiman 
Tammelan kunnan taloudellinen kantokyky: Yhtenäiskoulun rahoitus -
raportin  
2. ja, että yhtenäiskoulun suunnittelua jatketaan valtuuston 
lainvoimaisen päätöksen mukaisesti eli kokonaan uuden koulun 
rakentamiseksi 13,9 milj. hintakatolla. 
 
Maija-Stiina Rahkonen esitti neuvottelutaukoa, puheenjohtaja määräsi 
neuvottelutauon. Tauko pidettiin 20:11 – 20:15. 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, että ne jotka kannattavat Kokoomuksen, 
Kristillisdemokraattien, Perussuomalaisten ja Vihreiden 
valtuustoryhmien vastaesitystä äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat 
SDP:n ryhmäesitystä äänestävät EI. 
 
Puheenjohtaja ehdotus äänestyksen suorittamisesta 
nimenhuutoäänestyksenä hyväksyttiin. Toimitetussa äänestyksessä 
Kokoomuksen, Kristillisdemokraattien, Perussuomalaisten ja Vihreiden 
valtuustoryhmien vastaesitys (JAA) sai 13 ääntä ja SDP:n ryhmäesitys 
(EI) sai 14 ääntä (Äänestyspöytäkirja liitteenä). Puheenjohtaja totesi, 
että SDP:n ryhmäesitys voitti äänin 13-14 jatkaen seuraavaan 
äänestykseen alkuperäisen päätösehdotuksen mukaisesti.  
 
Manu Alarto esitti neuvottelutaukoa. Puheenjohtaja määräsi 
neuvottelutauon. Tauko pidettiin 20:22 – 20:27. 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, että ne jotka kannattavat kunnanhallituksen 
esitystä äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat SDP:n ryhmäesitystä 
äänestävät EI. 
 
Puheenjohtaja ehdotus äänestyksen suorittamisesta 
nimenhuutoäänestyksenä hyväksyttiin. Toimitetussa äänestyksessä 
kunnanhallituksen esitys (JAA) sai 10 ääntä ja SDP:n ryhmäesitys (EI) 
sai 17 ääntä (Äänestyspöytäkirja liitteenä). Puheenjohtaja totesi, että 
SDP:n ryhmäesitys voitti äänin 10-17. 

 
Päätös:  Kunnanvaltuusto päätti suunnittelunloppuunsaattamista 14 milj. euron 

kustannusarviossa ja että selvitetään uusimman osan 
säilyttämisvaihtoehto ja vaikutus uudisrakennuksen kustannusarvioon. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Keskustan valtuustoryhmän valtuutetut 
ilmoittivat jättävänsä eriävän mielipiteen, joka liitetään pöytäkirjaan. 


